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Vegen from til «Det nye Veg-
veseneby sett med NITO-eyne

Odd Arild Lindseth

Sa langt har 90-arene vaert preget
av omorganisering og omstilling av
statlig virksomhet. Begrunnelsen
for dette er at vi 0nsker en stat som
er fleksibel nok til a endre sag 1 takt
med menneskers behov og som til
enhver tid bestreber sag pa a utnyt-
te falieskapats rassursar mast
muiig affektivt.

Sammaniignat mad andra tunga
statsatatar har Vagvesanat at gun-
stig utgangspunkt i og mad at var
etat over tid har vist viija til andring i
takt mad samfunnsutviklingan. Dat
gjor sitt til at vi i danna omgang ikka
biir palagt a radusera bamanning-
an.

For dan dalan av omorganisaringan
som ikka ar styrt attar Stortings-
maiding 41, foraiiggar dat forvalt-
ningspolitiska ratningslinjar for om
stilling av statlig virksomhet i 90-
ara. Dissa retningsiinjana dannar
basis for Vagdiraktoratats styring
av omorganisaringsprosessan.

NITO gjorda sag tidiig kjent mad
dissa retningsiinjana, og dan innsikt
datte ga oss har vaert an ubetingat
styrke og fort til okt angasjament i
prosassan fra var side. Seeriig da
sterka oppfordringene til aktivt
samarbaid mad da ansattas organi-
sasjonar, har gitt oss tiistrakkaiig
seivfolelse til a ga inn i danna pro
sassan som an onskat og nodvan-

dig aktor.

Darfor har dat vsrt viktig for oss a
bidra mad konkrata og konstruktiva
forslag til losningar og ikka bare
ragistrara og papake awik fra da
definarta mai.

NITO's badriftsgruppe i Statens
vagvasan har i dag 46 madlemmar.
Styret i bedriftsgruppen har lagt
vekt pa at vara madlemmar skal
fola sag trygga pa at dares intaras-
sar blir ivaratatt bade pa individniva
og genaralt for gruppen. I an omor-
ganiseringsprosass vil dat undar-
vags vaera mya usikkerhat og uav-
klarta forhold. Som an motvekt til

datta vil opplavalsan av tilhorighat
til an aktiv intarassaorganisasjon
vaera av vesantlig betydning. Vart
framsta virkamiddal for a oppna
danna trygghatan har vaart gjansi-
dig parsoniig kontakt maliom styrat
og madlammane.

I sammenhang med datte vil NITO
attarlysa at starkera motivarenda
angasjament fra ladalsans side;

bagrunnat ut fra dat faktum at dat
ar dan ankalta madarbaidar som

skal madvirke til dan totale malopp-
naalsan. En hovadutfordring burda
veare a gi da ansatta at aiarforhoid
til omorganisaringan.

Omorganisaringsprosessan har
bi.a. satt fokus pa iadalsasfunksjo-
nan og ladelsesaganskaper. Dat er

tiifredsstillanda a sa at ledaise som

profesjon blir mar etterspurt, og at
ladara som fortrinnsvis vii drive

mad saksbahandiing er pa vag ut.
Skai Vagvesanat ha an framtid ma
vi ha iedere som utovar aktiv og
offansiv iedelse, som tor ta ansvar

og visar omsorg for sine ansatta.
Datte skai da gjora i forvissing om
at dat bare er gjannom sine medar-
baidara da kan na etatans malsat-

tingar.

Paraiiait med da andrada hoidning-
er til ladelsesfunksjonan har NITO

registrart at dat na ar lagt til ratta for
at dyktiga madarbaidare kan fa kar-
riaraopprykk utan ledaransvar.

Datta har veert at savn tidligara, og
NITO sar optimistisk pa mulighata-
na for at vara madlemmar blir
lonnsmassig vurdart ut fra fagiige
kriteriar.

Gjannom arbaidat mad baman-
ningsplanan og innplassering av
madarbaidare har dat kommat kiart
fram at bahovat for ingeniorkompe-
tansa ar storra ann dat som ar tii-

gjangaiig internt.

Eksterna utiysinger blir nodvendig.
NITO ser dat som viktig at dat blir
tatt hansyn til da som har sokt iadi-
ga arbeidsomradar, man ikka fatt
attarkommet onska om jobbrota-
sjon i danna omgang. Dat kan gjo-
ras pa dan matan at ladiga stillingar
lysas ut akstarnt attar at intern rota-
sjon har funnat stad. Prinsippat om
«rett og plikt>> blir darmed bagran-
sat til an ovargangsparioda for da
datta gjaldar.

NITO ar noa batankt over at arbai
dat mad utarbaidalsa av ratnings
linjar for kompatansaovarforing
mallom produksjon- og byggharra-
sidan, ikka bla prioritart i forkant av

innplassaringan. Dat forhoid at vi
ogsa i fortsattelsan skai vaara an
atat, bor bidra til at intarassamot-

satningar maiiom da ulika avdaiing-
ana tones noa nad. Da oppgavar
da ankaita avdaiingar i atatan ar
satt til a lose, kan bast ivaratas

gjannom samarbaid og gjansidig
forstaeisa.

Tiiiitsvalgt i NITO
Odd Arild Lindseth



Tore Andersen

Da det ble kjent at Kjell Holler pa
oppdrag fra Samferdselsdeparte-
mentet skulle lede en arbeidsgruppe
som skulle utrede nytt styringssy-
stem for Statens vegvesen, fryktet vi
det verste. Ute blant vegarbeiderne
var det en dyster stemning. Han var
nettopp ferdig med Televerket og vi
hadde resultatet friskt 1 minne. Det

at vi som er organised i Norsk
arbeidsmandsforbund hadde var

leder Arnfinn Nilsen med i arbeids-

gruppa, folte vi som en sikkerhet pa
at noen snakket var sak, og vi vet at

resultatet av Kjell Haaland og
Arnfinn Nilsens arbeid er egen pro-
duksjonsavdeling den 1. juli.

Det er na to ar siden arbeids-

gruppas resultat la pa mitt bord, og
jeg ma si at det bar vaert to meget
spennende og interessante ar.
Mange og vanskelige sporsmal. Det
mest vanlige sporsmalet nar jeg bar
kommet pa byggeplasser bar VEert;
Hvordan gar det med Det nye
Vegvesenet? Alt for ofte bar jeg ikke

baft noe nytt a fortelle, kanskje grun-
net flittig utsending av gront infor-
masjonsark.

Sa mye annen informasjon bar
na beller ikke vegkontoret kommet
med. Den annonserte informasjons-
runden som ble aviyst badde jeg
vanskeligbeter med a forklare.
Skjedde det ingenting na siden det
ikke var noe a fortelle?

Vegarbeiderne hadde satt stor pris
pa at vegsjefen informerte sine

arbeidere direkte pa informasjons-

Det nye
Vegvesenet -
var framtid

moter. Uansett informasjon ma det
versere rykter, det ma spekuleres
og lages forvrengte bilder om hvor
dan den nye organisasjonen ville bli.
Enkelte badde stortilfredsstillelse av

a  male produksjonsavdelingens
framtid belt svart, noe som var med

pa a skape utryggbet blant vegar
beiderne. Noen folte framtiden sa
utrygg i Det nye Vegvesenet at de
valgte a slutte for a ga over i annen
jobb.

En omorganisering forer alltid
med seg mange sporsmal om fram
tiden: Hva slags sjef far jeg? Hvem
blir min nsermeste overordnede?

Hvem blir min arbeidskollega i den
nye organisasjonen? Er den nye
lederen for egendrift? Har ban etats-
folelse? Dette er bare noen av de

sporsmal som er blitt reist i lopet av
de to ara denne prosessen bar vart.
Det som bar opptatt mest er spors
malet om boldningen og innstillingen
til ledelsen i Det nye Vegvesenet.
Det var slettes ikke alle i ledelsen vi

ville ba med i ny organisasjon. Veg-
arbeideren vil, men ban far ikke lov.

Hovedtillitsmannen bar Vcert opti
mist under bele prosessen og bar
provd a la dette smitte over pa
andre med a presisere at dette er en
unik sjanse for oss til a kunne pavir-
ke sammensetningen av den nye
organisasjonen. Vi bar kommet
igjennom prosessen med noen
skrammer her og der, men stort sett
landet pa beina. Det vi na ber om er
at vi drar lasset sammen og at vi
drar i samme retning.

Hovedtillitsmann for

vegarbeidere organised i
Norsk arbeidsmandsforbund

Tore Andersen

De nye avdelings-
lederne i Stig

Seljeset sin strek

Alle i etaten er godt kjent med Holler-
utvalget, stortingsmelding nr. 41 og
vegdirektoren sine forste direktiv. Vi
vart fortalt at prosessen skulle belte
«Det nye Vegvesenet» og at vi skulle
bruke slagordet «ein einestaande
sjanse». Det kom ein del innspel fra
vegdirektoren den forste tida som
verka overraskande, men elles verka
prosessen grei og klar.

Neste steg var ein protokoll fra
oktober 1994 som var rammene for
organisering av avdelingar og sek-
sjonar i fylka. Sjolv om det til tider
kunne vere mange sporsmal som
det var vanskeleg a fa svar pa, la
vart fylke fram ein organisasjonsplan
som vart godkjent I Vegdirektoratet
med berre mindre merknader.

Langt meir krevjande vart pro
sessen nar vi skulle prove a avklare
rollene til del nye avdellngane og a
fa arbeidsoppgavene plassert i rett
avdeling, rett seksjon og rett fag-
gruppe. Det som forst og fremst bar

skapt uvisse er at Vegdirektoratet
fram til no ikkje bar klart a synleggje-
re del nodvendige rammene i denne
fasen av prosessen. Uvissa bar
ytterlegare blitt forsterka gjennom
utsegn fra enkeltpersonar pa veg
kontoret og i direktoratet samt at lek-
kasjar fra komitearbeid bar blitt opp-
fatta som rammer. Eg ser ikkje bort i
fra at onskje om innplassering og
soknad om stilling for nokre sin del
hadde vore annleis dersom ramme
ne var kjent til rett tid.

Sjolv om det i sluttfasen bar vore
mykje uvisse, sa er eg svaert godt
nogd med tilsetjingsprosessen i dei
sakene der NVF bar vore implisert.
Spesielt vil eg frambeve det grundl-
ge saksarbeidet som del nye avde-
lingslelarane saman med personal-
seksjonen fekk gjennomfort.

Det er enno bap om at Veg
direktoratet kan gje svar pa ein del
uavklarte saker for 1. juli. Dette kan
vere avgjerande for a fa ein god
start pa «Det nye Vegvesenet». Det
vil vere synd dersom det som skulle
vere ein einestaande sjanse blir til

ein halvsjanse pa grunn av
Vegdirektoratet.

Organisasjonsplanane i DNV bar
mange gode loysingar pa korleis vi

Inge Bergum

kan framsta som ein beilskapleg

etat som kan takle bade eit forvalt-

ningsansvar og ein eigen produk-
sjon utan a blande korta for mykje.
Sjolv om ikkje alle skulle vere like
godt nogde med si plassering i
DNV, sa ma vi alle ga pa med krum

bals for a vise at vi er ein oppegaan-
de etat som bade kan og vil.

Til lukke med Det nye
Vegvesenet!

Tillitsvalgt NVF
Inge Bergum



SLUTTEN PA NOK EN TRAFIKICFELLE VEII MOmtHrSSET"

Hr SYLTE BRU1SOMMER
Nok en trafikkfelle star for

fall i Fraena. Arbeidet med

nye Sylte bru like nedenfor
Moakrysset er I godt gjenge,
eg midtsommers forventes
brua a sta ferdlg.

Da vil brukerne ha ei moderne bru i

tjue meters lengde og standard bred-
de, og 200 meter ny vei pa hver side
av brua. Dette vil bedre trafikkforhol-

dene langs riksveg 64 betydellg, for-
teller oppsynsmann Tor Inge Unhjem.

OGSA GANG- OG SYKKELVEG

Med den nye gang- og sykkelvegen
over Myrbostad mot Moakrysset i til-
legg til den nye brua, vil bade bilende
og gaende kunne ferdes trygt. Ny
gang- og sykkeiveg blir for ovrig ogsa
bygd parallelt med nye Sylte bru, og
dermed blir det sammenhengende

gangveg fra EInesvagen. Hovedbrua
vil trolig bli tatt i bruk allerede for
sommerferien, mens gangvegbrua

neppe star ferdig til apning for hele
aniegget offisielt innvies - trolig i
august. Arbeidet er litt forsinket i for-
hoid tii opprinnelige planer.

Malsettingen er a forlenge gang- og
sykkelvegen belt til Malmefjorden sta-
dion. Dette arbeidet skal pabegynnes
like over ferien, sier Tor Inge Unhjem.

FIRE MANN

Arbeidet med brua tok tii forste uke i
februar, og siden har fire mann v^rt i
kontinuerlig arbeid. Den gamie brua
bie revet forst.

Den var sa smal at to biler ikke kunne

passere den samtidig, sier oppsyns-
mannen. Deretter ble det satt opp en

provisorisk bru - bade for kjorende
og gaende.

Den nye brua far to kjorefelter i full
bredde, og vegbanen vil bli hevet om

lag en meter i forhold til gamlebrua.
Nar vegen apnes - trolig midtsom
mers - er det brukt rundt 3,8 millioner

kroner til prosjektet, om budsjettet har
holdt.

STOR TRAFIKK

Denne vegstrekningen har hatt stor

trafikk. Malinger viser 1500 AdT. Pa
dagtid er det kontinuerlig mye tung-
trafikk. Heldigvis har det aldri skjedd
alvorlige ulykker, etter det jeg vet.
- Men utbedringene hiises velkom-
men av de mange som bor i omradet

Ny Sylte bru star ferdig midtsommers, sier
oppsynsmann Tor inge Unhjem, her sam-
men med formann Eivind Toven.

- det har vi fatt klar beskjed omi -
sier oppsynsmann Tor Inge Unhjem.

Torger Strand

Nederst: Utbedringene hiises veikommen
bade av brukerne og naboene tii vegen.



I desember blir
det definitivt slutt
pa ventetida i
Vevang-

Oa star nye
Straumhaugan

pru ferdig, med
to kilometer ny

vei i tliiegg. Dette

vegpi'o®!®'^*®*
par vaert en
gjenganger i
mange ar.

Martin Naas (t.v.), Bjarne
Strand og Birger Lange er
tre av karene i arbeid pa

den nye brua over

Bjernevikstraumen.

VIKTIG VEGPROSJEKT N/ERMER SEG AVSLUTNING I VEVANG

STRAUMHAUOEN BRU FERDIG I DESEMBER
Opprinnelig var oppstart

pa prosjektet farst planlagt
neste ar. Men sa bie det plut-
selig bevilget penger allere-
de pa 1995-budsjettet, og
dermed forserte vi oppstar-
ten. Vegarbeidet tok til 4.
januar, med tre egne mann 1
arbeid.

Alt bar gatt som smurt, og
vl bar trappet opp etter bvert.
I  november eller desember

skal det bele sta ferdig. Hele
prosjektet, brua inkludert, er
kostnadsberegnet til 14 mllli-
oner kroner. - Det regner jeg
med bolder, sler anleggsle-
der Jakob Engesetb.

Om prosjektet bar vaert dls-
kutert 1 mange ar, bar det
llkevel aldrl vaert tvil om et

enstemmig folkekrav om at
det matte reallseres.

Trafikken bar alltid vsrt

relativt stor 1 omradet, og pa
grunn av fiskerlbedrift bar det
v^rt mye tung traflkk ogsa.
Da Atlanterbavsvegen kom,
ble personblltraflkken 1 perio-
der sterkt okt. Det sler seg
selv at ikke svlngene ned fra
Straumbaugen kunne bolde 1
lengden, sler anieggsleder
Jakob Engesetb.

Et bus skal rives pa
Straumbaugen, men dette

I dag arbeider ni mann pa
aniegget totalt, derav to-tre
pa selve brua. Men overinge-
nior Tore Witso forteller at

bruarbeidet skal trappes opp
til a gl sju mann arbeid.

Selve bruarbeidet er kost

nadsberegnet til 6,8 mlllloner
kroner, og skal v^re avsluttet
senest I desember. Den nye
brua blir 110 meter lang, for
teller overingenior Tore Witso.

I tillegg til brua innebolder
prosjektet en total omiegging
og oppgradering av krysset
mellom riksveg 663, til
EInesvagen og Farstad, og
riksveg 64, fra Elde til

bar statt tomt lenge, og bra
kes i dag som anieggskontor
og brakke for arbeiderne.

Atlanterbavsvegen. Totalt
nyanlagt vegstrekning blir
rundt to kilometer.

Torger Strand

Omiegging og oppgradering av vegkrysset i begge ender - krysset riksveg 663 til EInesvagen og riksveg 64 til Eide - inngar i prosjektet. I tillegg blir
det bygget om lag to kilometer ny veg.
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^o^eit frii^Det nye target
pa Batnfjordsora
har vorte ein
samlingstad for
alle. Desse to
smirollingane
fann sag godt til
rette.

l/e0e^ 9- Juyu t995 den o^oueid ouedevenin^ rw
/  /n/iA^ent fnedei tditedln^pd ko^ den icenn uoAt t^en i 6^uik
tJ>liki^ medetn annei npnAmm^e^ ̂olketohAAjj^ ̂ Jenum-^ un^neun^enin^ rw d^Jemnee--
^ naen T^dtooaein doiione^e^iemi d^jeenme-kotnnutne, ridi- iheiAtin ' êietheA, ictn tek imet^hnn
^aA^tddidde ietn ei de>^ fnn Stedeni' l/^&ien. Unnle^^ hem kodei ofn U midlcnem kiicnen'.

Batnfjords0raharenda
opp med eitanlegg det
skulle vere all mogleg
grunntilavere stoltay^^^og
innbyggjs''®"® ordfe-aJen i spissen verkar ogsa
aodt n0gde med sitt «nye»Sntrumsomrade. Opninga
avmiljegatafannstadfor
nmlagtoarsidan.men
vLjefEivindVollsetmei-
neratgataferstnokunne
Sastavereipresenabel
form ogklar for formell
overlevering.
overleveringavart imarkert
med arrangement pa tor-
" tpa Batnfjordsera. ̂
Torqet - «storstua.> pa sta
in erog einviktig del av^iljogateprosjektet med
amfi og scoaa-

pet nye torget fekk til ful-
Je vist at det fungerer etter
intensjonane om a lage eit
sentrum som er ei verdig
ramme rundt kulturarrang-
ement og sosialt liv, sa Alt
Stele. Vegdirektoratet sin
fepresentant.

Ordferar Nils Martin
Seether understreka at mil-
jpgata har blitt noko langt
rneir enn eit veganlegg.
Vegsjef Eivind Vollset sa i

sin helsingstale at a loyse
trafikkproblem pa lokalmil-
joet sine premissar eigent-
leg er ein annan mate a ga
fram pa enn det som van-
legvis blir gjort i tradisjonell
vegbygging,

Alle som tok ordet pa til-
stellinga la vekt pa kor vel-
lykka miljogateprosjektet i
Batnfjorden har vore.
Batnfjordsora er ved ein
rekke hove trekt fram som

eksempel i fagmiljoa, og
mange kommunar har synt
interesse for enkeltloysing-
ar og det samla resultatet.

- Mellom 10 og 15 plassar i
fylket har no meldt si inter

Vegsjef Eivind Voilset og ordforar
Nils M. Ssether meinte begge at
Batnfjordsora og Gjemnes kom-
mune no hadde fatt eit aniegg alle
kan vere stoite av.

sjekt som Vegdirektoratet
har satsa pa. I prosjektet
har Gjemnes kommune
bidratt med ein av ti millio-

nar kroner. Malsetjinga var
at miljogata skulle vere fer-
dig pa kort fid - noko ein
langt har lykkast med.

Alt Stole fra Vegdirekto
ratet sa at miljogater no er
eit satsingsomrade for
Vegvesenet.
-Trivsel og miljo blir no
hogare prioritert. Eg mei-
ner det er bra a fa kultur

sa Alf Stole, som gav
uttrykk for at
Vegdirektoratet onskjer eit
nserare samarbeid med

kommunane. Alf Stole kun

esse for a fa milj0gate», sa
pveringenior Magne
\Flemseeter. Han

■ understreka at

■^Batnfjorden er
eit av fem
provepro-

inn i eit vegprosjekt.
Miljogater gjev eit sterkare
lokalt engasjement enn
andre vegprosjekt. Det er
ingen vits med desse
prosjekta utan at men-
neska star i sentrum,

-
ne elles forteije at etter bil-
turen opp fra Oslo var det
a komme inn i sentrum i
Batnfjorden ei sterk opple-
ving for han. Her var tyde-
leg at noko var annleis enn
i del mange bygdene han
passerte pa vegen.

Utfordringa for Veg
direktoratet blir no a fore
desse inntrykka ut til andre
vegkontor.

For Batnfjorden krevst det
no etter overtakinga, inn-
sats og vilje fra innbyggja-
rane i kommunen.

- At prosjektet er ferdig, er
ikkje slutten, men byrjinga,
understrekar prosjektleiar
Alf Idar Smage. Han
ynskjer at kommunen skai
ga inn a gjere noko med
arkitektur, farge- og skilt-
bruk, og pa den maten
skape ein storre heilskap
og enda betre miijo. Veg
vesenet har i alle hove
gjort sitt, no er det opp til
Gjemnes kommune.

Anne Use Tpemassen

Amfiet og scena har ait vorte ein kuitureli sani'
iingsplass. Under overieveringa vart den nye
Gjemnes-sangen framfert for ferste gong. Det
gjorde skuieeievane fra staden.



TROLll
TALER

IKKE

MER!
Sommertrafikken pa Trollstig-
vegen bare eker og oker. I
perioden 1. juni - 31. oktober
1993, kjorte 616 000 mennes-
ker Trollstigvegen. Tallet for
fjorarssesongen er omtrent de
samme. Disse hoye trafikktal-
lene understreker Trollstigveg
en som et av de viktigste og
meat besokte turistmal 1 lan-

det.

Det er ingen andre vegstrekninger
som kan oppvise et like hoyt trafikk-
tall i sommersesongen. Av turistatt-
raksjoner er det bare Holmenkollen,
Vigelandsparken og Latefossen som
er storre for turistene.

Men, men det er et STORT MEN.
Den snart 60 ar gamie Trollstigvegen
taler snart ikke mer traflkk. Bereg-
ninger som er gjort, viser at Norges
turlstveg nr. 1 ikke vll tale mer enn
2 300 bller pr. dag pa de mest traflk-
kerte dagene. Dette gir 400 kjoretoy I
timen opp og ned de bratte stigninge-
ne og gjennom de krappe svingene.
noe som igjen tllsvarer en bil hvert
tiende sekund.

Ser vl pa trafikktallene for fjorars
sesongen, forteller de om ny rekord.
Da passerte det I gjennomsnitt 2 272
kjoretoy i dognet i den store turistuka,

uke 29. Av disse regnes det med at
tallet pa busser ligger noe over 100.
Det som gjor at grensa for fiva vegen
taler, er nettopp at trafikken er sa
konsentrert til noen hektiske dagtlmer
i en begrenset 4-maneders periode.
- Belastningen pa vegen, som ble

I

f. 'f: 71'

Dersom alle de vanskeligste flaskehalsene
blir utbedret og rettet ut, blir ikke

Trollstigvegen lenger en Troiistigveg.

ferdig 31. juli 1936, er stor. Vl kan
Ikke mote den store trafikken med

nye vegutbedrlnger. RIktig nok er
noen av de vanskeligste flaskefialse-
ne utbedret, men blir Trollstigvegen
for god er det Ingen Troiistigveg.
Vegen er ikke bare et mal for mange
turister. Den er en av de fire viktigste
turistattraksjonene i landet. I tillegg til
dette er det knyttet arkitektoniske og
ikke minst kulturelle interesser til

Trollstigvegen, sler oppsynsmann
Per Brandll.

- Er det vurdert tiltak for a begren-
se trafikken?

- Ja og nei. Det bar veert sett pa
losnlnger for a begrense trafikken,
men det er ikke tatt noen avgjorelse i

dette sporsmalet. Jeg er heller Ikke
kjent med om det arbeides med tiltak
for a iverksette en traflkkbegrensning.
Det er klart at trafikken over Troll-

stigen bar nadd sift maksimum for
bva vegen taler, og oker trafikken
ytterligere ser ikke jeg annen loaning
enn at det ma iverksettes tiltak. Noe

ma trolig gjores dersom markedsfo-
ringa av Golden Route slar til.
Trafikken kan begrenses ved at rodt
stopplys i bver ende av vegen lyser
nar trafikken over Trollstigen nar et
visst punkt. Sammen med ei opplys-
ningstavle, kan rodt stopplys v«re et
tilstrekkelig tiltak for a begrense tra
fikken om den overstiger det vegen
taler, sier Per Brandll.
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Tok siste taket

for voUeybaU-Laget

Odd Harnes var en

ai/ drivkreftene bak

bedriftsidrettslaget.
Det var ssriig

volleyballen som

opptok ham.

Det siste Odd Harnes gjorde etter 31 ar i a ta et ekstra tak for arbeidsglver og
Statens vegvesen, var a stiiie til volley- arbeidskamerater 1 bade arbeid og fritid,
bailkamp kl. 2300 kvelden for ban tok er det som kjennetegner den tidligere
avskjed med arbeidskameratene. Og net- lagerformannen og mlljoskaperen pa
topp denne [nnstlllinga, viljen og evnen til Vegsentralen.

Det har aldri v^rt
noe a utsette pa
innsatsen til Odd
Harnes - det v®re
seg pa arbeid elier i
fritida. i mer enn 25
ar var ban en av
drivkreftene bak be
driftsidrettslaget -

og det var s^riig
volleyball ban var
opptatt av. Men det
er ikke bare som en
motiverende faktor
for sine langt yngre
lagkamerater ban
bar gjort seg gjel-
dende. Da Odd
Harnes startet opp i
etaten i 1964 var
det som iagerfor-
mann. Under bans
kyndige bender ble
det bygget opp et
moderne og rasjo-
nelt lagerlokale.
Han bygget opp
«sitt eget lager» fra
grunnen av, med de
moderne bjelpemid-

ler som var tilgjeng-
elig. Og under kyn
dige bender fortsat-
te lagerdrifta sin
rivende utvikling, fra
noen tusen kroner i

omsetning i 60-ara
til omiag 20 millio-
ner i 1995.

I sin avskjedsbilsen til Odd Harnes pek-
te assisterende vegsjef Paul Belset pa de
ting som kjennetegner ban:
- Odd bar alltid vist stor iver i jobben,

ban er en ordensmann og ban er alltid
serviceinnstilt og samarbeidsvillig.

Det store gavedrysset vitner
am at Odd Harnes (t.v.) all
tid var en popular arbeids-
kamerat.

Dessuten bar lageret
pa Are vaert drevet pa
en sa god mate, at det
bar veert brukt som

eksempel for oppbyg-
ging av andre lagre i
Vegvesenet.

- I tillegg til a vsere
drivkraften bak volley-
ball-laget vart, er det
spesiell grunn til a
nevne rattmesterska-

pene i etaten, der du i
alle ar bar veert en av

bovedarkitektene bak
arrangementet og ikke
minst som en dyktig
og inspirerende lagle-
der for vart fylke, sa
mellom annet Paul
Belset i sin bilsen.

At det var en populaer
medarbeider og kame-
rat som takket av, var
det store gavedrysset
et synlig bevis pa.
Foruten avskjedsgave
og diplom fra Statens

Vegvesen, vanket det
gaver fra arbeidska
merater, fra lagkame-

ratene pa volleyball-
laget og fra bedriftsid
rettslaget i Statens

vegvesen.

Under Odd Harnes (bak) sin
ledelse ble lageret pa Are en
monsterbedrift. Per Gudmund
Silnes er en av de mange for-
neyde kundene. Ingvar Redal
(t.h.).

11



Frsenafdr etterlengtet gang- og sykkelveg:

»- Af"

./v. ,

l^lii#lssl&j,^^fa^^^

UE7g665

IslSli
mmm

f^y» L/ '-/-•■ --^- ;.-■

iki^. .

wVa-cI.

Endelig kan barna selv
dra trygt til Elnesvagen
- Endelig kan vl la barna dra til Elnesvagen
pa egen hand. Mange bar hevdet at gang- og
sykkeivegen fra Moen til Myrbostad ikke bar
vaert nodvendig, fordi det er sa fa som gar
eiler sykler langs vegen mellom Moakrysset
og Elnesvagen i dag.

Det er belt riktig: Veien bar rett og slett
vaert sa sterkt trafikkert at ingen bar vaget! -
fortelier Kari Gjendem og Morten Myrbostad
til Veg og Virke. Og de mener det virkelig.

Kari Gjendem og Morten Myrbostad er tllfeldige brukere
av den nye gang- og sykkeivegen. Myrbostad, opprinnelig
fra Molde, men flyttet tilbake til farsgarden I 1989, bor tett
ved vegen midt mellom Moakrysset og Elnesvagen sen-
trum. Gjendem er en av de mange beboerne 1 det nye
bollgfeltet ovenfor Moakrysset.

- VI bar kjempet lenge for denne gang- og sykkelve-
9en, og i den senere tid bar diskusjon om trasevalg forsln-
ket utbyggingen, sier Morten Myrbostad.

LASTEBILER
Svaert mange som bor neer Moakrysset ma til og fra tre-
ning eller andre fritidsaktiviteter i Elnesvagen. Mange
bruker ogsa Elnesvagen som naturlig forretningssenter.

Verken barn eller voksne bar felt seg trygg langs vegba-
nen. Derfor bar det veert a bruke bll eller buss, sler Kari
Gjendem.

- Ikke nok med at det er stor personblltrafikk langs
vegen. Hele dagen gar tunge trallere og lastebiler i trafikk
fram og tilbake. Nar vegbredden attpatil bar vaert under
standard, skulle det ikke vaere vanskelig a forsta folks
bekymring, sler Morten Myrbostad.

APNERI AUGUST
Ogsa dette blir rettet pa nar gang- og sykkeivegen blir
apnet - etter planen I slutten av august. Vegen er nemllg
utbygd til standard bredde, men sist aniagte del er Ikke
asfaltert. Dette skal skje samtldig med asfalterlngen av
den 1950 meter lange gang- og sykkeivegen.

- Arbeidet kom i gang i oktober i fjor med to mann i
kontinuerllg jobb, I tlllegg til innlelde bller og maskiner. Pa
nyaret ble det pause i anieggsarbeldet da vinteren kom for
fullt. I slutten av april var arbeidet I full gang Igjen.
Prosjektet er totalt kostnadsberegnet til tre millloner kro
ner, fortelier oppsynsmann Tor Inge Unbjem.

Ingen skal veere i tvil om at den nye gang- og sykkeive
gen bilses velkommen - og blir brukt!

Torger Strand
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Ei ny sporjeundersoking
syner at publikum ikkje er
heilt nogde med vegvedlike-
haldet og kjoretilhova i fyl-
ket. Det er saerleg to omrade
der trafikantane meiner at
innsatsen bor aukast.
Utbetring av vanskelege

punkt pa vegen og broyting
av sno og slaps, er det del
fleste nemner blant ting som

ma gjerast betre. Resultata
fra undersokinga er iitt darle-
gare enn I 1994, men
Vegvesenet er likevei Ikkje sa
misnogde med resultatet.

I mars 1995 gjennomforte Statens
vegvesen den sjette landsomfat-
tande undersekinga av publikum

sitt syn pa vedlikehald av riksvegar
og andre vegar, samt kjoretilhova
vinteren 1994/95. Resultatet syner
at More og Romsdal denne gongen
fekk eln totalkarakter pa 2,32 for
vedlikehialdsnlvaet pa riksvegar.
Dette er litt darlegare enn del siste
ara (2,26/2,27). Resultatet for lan-
det totalt syner den samme tenden-
sen.

- Med den etter mMen harde og
lange vinteren er vi likevei Ikkje sa
misnogde med dette resultatet»,
seier avdelingsingenior Jan Gunn-
ar Sandblast som bar samordna

undersokinga for fylket vart sin del.
Sporjeskjemaene vart delt ut i

vedllkehaldsomrada Stranda, Mol-

de og Sunndalsora. Av 1500 utdel-
te skjema, kom det inn 763 svar,
ein svarprosent pa 51. Riksvegane
blir generelt vurdert betre enn fyl-

kes- og kommunale vegar nar det
gjeld generelt vedlikehald, broyting
og stroing/salting. Heile 95 % mei
ner at det generelle vedlikehaldet
er blitt betre pa riksvegane sidan
sist maling. Seers mange meiner at
standarden pa broyting og stroing
pa riksvegane er tilfredsstillande
(92 %). Nar det gjeld del andre
vegane er det 62 % som deflnerer
standarden som bra.

Undersokinga syner ogsa at tra
fikantane prioriterer hovling av sno
og is og fornying av vegdekke gan-
ske hogt. Planting og broyting pa
rasteplassar, er dei tiltaka publikum

i  forste rekkje meiner taler redusert
innsats fra Vegvesenet si side.

<« Publikum 0nskjer betre breyting og
hovling.

« Beplanting pa rasteplassane er ikkje
sa noye.

i  Men heile 95 %

av dei spurte meiner

det generelie vedlike

haldet er blitt betre.
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Meisler, tenger, hammere og slegger av alle
slag var vegarbeidernes verktoy i gamie dager.

Essa var et av smedens aller viktigste redska-

per.

Forelopig er gamIe planer, tegnlnger og beskri-
velser av prosjekter pakket bort i kasser og
esker. Men nar museet en gang er ferdig, vil
dette v^re viktig dokumentasjon om svunne
tider.

Museumsarbeidet gar framover

300 gjenstander reaistrert
- Vi har rundt 300 gjenstan

der registrert i dag, fra tidlig

anieggstid og framover. Mye

er samlet I vart lagerbygg pa

Aro. Malsettongen ma vaere a

big et utleiekontor, hvor veg-

og biltilsynsstasjonene kan

hente gjenstander til lokale

utstiiiinger, gjerne som en

vandreutstilling.

Tidligere overingeni0r Knut Rykke var
den som i sin tid startet arbeidet med

a samle gamle gjenstander, det v^re
seg arbeldsverktoy eller skliter for
vegmerking. Han tok vare pa gjen
stander ban sa hadde historlsk verdi.

- En annen viktig person var Bjarne
Rekdal, som skrev mange artikler om
Vegvesenets historie, internt og i

museumsskrifter. Han har gitt oss
uvurderiig materiale i skrifts form, for-
teller Knut Inge Braute, som er den
som har ansvaret for museumsarbei

det i dag.
Han tok over etter Egil Bakke,

som ble engasjert i 1986, og hadde
ansvaret fram til 1993.

Ettersom antall gjenstander okte,
viste behovet seg for a fa det meste
samlet.

- Etter hvert ska! vi fa hyller pa
veggene, silk at ait kan presenteres
oversiktlig. Vi ma ta det litt etter litt,
sier Braute. Som kan fortelle at peng-

ene som brukes til museumsformal

stort sett er midler som blir til overs

ved andre prosjekter!

- Nar star alt ferdig som et
museum?

- Vanskelig a si, men om tre-fire

ar haper jeg alt skal vaere satt i noen-
lunde presentabel stand. Selve regis-
treringsarbeidet haper vi a ha kom-
met langt med om et par ar.

Men det er jo ikke meningen at vi
skal ha et stedbundet museum. Vi

tror tanken om a bruke det som et

utleiekontor er bedre. Noe er faktisk

plassert ute alierede, eller det kan
fungere som en vandreutstilling, sva-
rer Braute.

I disse dager foregar det pa lands-
basis registrering av veger fra rundt
ar 1900, med beskrivelser, kart og bil-
der. I More og Romsdal skal postve-
gen fra Sogn og Fjordane til Sor-
Trondelag grense kartlegges. Mellom
50 000,- og 100 000,- kroner skal bru
kes av to-tre personer som i et enga-
sjement skal bruke to-tre maneder pa
dette arbeidet.

Braute og Bakke blir ikke sa rent
lite engasjerte nar tilfeldige gjenstan
der blir tatt fram. Her har

Vegvesenets ildsjeler lagt ned et
kjempearbeid. Historikk og forkiaring
kommer som fra et levende ieksikon.

- Dette gamle lokomotivet ble
brukt under arbeidet med Bjorhaugs-
tunnelen i Kristiansund pa slutten av
1930-arene. For det var det i bruk pa
Smola.

Denne gamle kompressoren har
veert brukt pa en rekke aniegg - til
den ble staende igjen pa Sekken,
hvor den hadde statt et knapt halvt
arhundre da den kom fram i dagens
lys igjen i fjor.

Og denne beltebilen har staff lag-
ret i Geiranger

Her er en dynamittvarmer - og her
er vart forste tennapparat kjopt inn for
tretti tennere.

De som skulle bruke det forste

gang, fikk problemer med bruksanvis-
ningen pa et fremmed sprak. Hvor
mange ganger skulle det trykkes for
sprengladninga gikk av? De fant tallet
«30>>, og regnet med tretti trykk. Ved
aller forste trykk smalt det. Jeg skulle
likt a se ansiktet pa arbeiderne da

ler de to.

De fleste gjenstander er fra 1940-
og -50-tallet, en del fra 1930-arene,

og noe eldre. Statens vegvesen sa
dagens lys i 1864, men den forste
vegsentralen i More og Romsdal kom
ikke for i 1920. Og vedlikeholdsmyn-
digheten for vegene la faktisk under
lensmannsetaten belt fram til 1963!

Men alt er ikke like gammelt. En
stor, flott modell av Krifast ligger i fle-
re deler. Forsvarlig lagret - men like-
vel.

- Dette ma da veere noe for en for-
retning med stor vindusplass i
Kristiansund sentrum. Eller kanskje
noe for radhuset, slar Braute fast.
- Jeg skulle onske storre engasje-

ment fra mange hold. Jeg er overbe-
vist om at det finnes mye verdifullt
materiale ute i marken, gjenstander
som enkelte «ser» daglig, men ikke
tenker over verdien av. Er en i tvil, er
det bedre med en henvendelse for

Det er bare a ringe eller ta
kontakt pa annen mate! - oppfordrer
Knut Inge Braute.

Torger Strand
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Museet har §n fi

modellsamling. Denne
modellen, av ei ferje-
kai et sted i fylket, vil

sammen med alle

andre modeller bli satt

I stand silk den en

gangvar.

'f 'Museunmarbeldi
^ Ahar nlltid Vae

^1 Inge Braute SffWgil
Bakke gir ikke opp.

3

stand, sier de to

f
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SALT DEBATT PA VEGMESTERM0TE:

SALT KOMMET FOR A BLI!

''■TO? w

Alt tyder pi at Statenp ^
vegvesen More og ^
Romsdal fortsetter sin
saltpolitikk.
Driftsdirektor Kjell Levik
lovet at Vegdirektoratet
ska! komme med nye
retningslinjer i 1995.

Protestene til tross, alt tyder pa at Statens vegvesen More eg Romsdal ikke kommer til a leg-
ge vesentllg cm sin saltpolitikk kommende host- og vintersesong. Det kan bety at de saltro-
dene vi har i fylket opprettholdes, men at vi ikke oker saltbruken i fylket i 1995/96.

negative sider. Sverre Digernes minte
ogsa metet om den store saltmotstan-
den blant bileiere og verksteder, og om
de negative virkninger saltet har pa mil-
joet langs vegkanten.

Assisterende vegsjef Paul Bolset
mente det var et tankekors at; «vi vet
best og at vi truer inn pa folk noe de ikke
vil ha». Han ventet med lengsel pa sen-
traie retningslinjer i dette sporsmaiet.

Imidiertid synes det som om at det
blant de avtroppende vegmesterne er
okende oppslutning for bruk av salt.
Bade Kolbjorn Engen og Otto Josok sa
at salting ikke gar pa bekostning av
annet arbeid. I debattene viste Kolbjorn
Engen til at «ingen vil ha salt, men alle
vil ha bar veg». Otto Josok pekte pa at
malet ma vaere a fa god friksjon, men at
vi ma bli enda flinkere i utforelsen av
saltingen. Men til syvende og sist ligger
vei avgjorelsen i hendene til var nye
trafikksjef.

- Vi bor vurdere noyere nar vi sal-
ter, og ikke salte for enhver pris. Jeg vii
likevel legge til at jeg er overrasket over
at de fleste i samfunnet fokuserer pa de
negative sidene ved salting, s^rlig rust.
At salting forer til bedre framkommelig-
het, og ikke minst forer til faerre skadde
og drepte i trafikken, synes noen a
veere mindre opptatt av, sa Arne
Johnsen.

Om en i det hele tatt kan trekke noen
konklusjon fra vegmestermotet i Molde
19. april, hvor hovedtemaet var «Veg-
vesenet sin saltpolitikk", ma den v^re
at det ikke er aktuelt a utvide med flere
vegstrekninger kommende sesong,
men at salt er kommet for a bli - om

kanskje i mindre mengder enn tidligere!
Driftsdirektor Kjell Levik i Veg

direktoratet var invitert til motet. Han
redegjorde for Vegdirektoratets hold-
ning til dette vanskelige sporsmaiet.
Kjell Levik mente samferdselskomiteen
i Stortinget var langt mindre kritisk til
vegsalting na enn tidligere. Han viste
ogsa til at Stortingspolitikerne ikke har
gatt imot at Vegdirektoratet skal kunne
avgjore hviike vegstrekninger i landet
som skal saltes. Vegdirektoratet er fulit
oppmerksom pa motstanden mot salt-
politikken blant bileiere og vegbrukere,
og at salt er et problem for miljoet iangs
vegen. Men samtidig viste Levik til at
andelen positive til salting har steget fra
19% til 24% de siste arene. Ogsa ande
len yrkessjaforer som er positive til salt
oker. Kjell Levik viste ogsa til SINTEF
sin saltundersokelse, og fra den under-
sokelsen gjorde han motedeltakerne
oppmerksom pa den store reduksjonen
i antall ulykker som er malt pa faste sal-
troder.

- SINTEF sin undersokelse viser en

reduksjon i antaii ulykker pa mellom
11 % og 46 % pa de strekninger hvor
det saltes. En dodsulykke koster sam
funnet flere miilioner kroner.

- Har vi rad til det, spurte Levik.
- Jeg mener at vi som vegholder ma

ta storre ansvar for trafikantenes sik-
kerhet og framkommelighet. For a leg
ge forholdene best mulig til rette for
bilistene pa dette omradet, er det i
Vegdirektoratet satt ned ei arbeidsgrup-
pe som skal arbeide ut en endelig frik-
sjonspolitikk i Vegvesenet. Prosjektet
salt og miljo fores videre.
-  Det finnes andre alternativer til salt,
men detter dreier seg om kostbare
stoff. Inntil videre far vi avfinne oss med
at salt er det mest effektive middel vi
har nar det gjeider okt sikkerhet og
bedre framkommelighet for bilisten.
Men vi ma prove a redusere bruken av
salt, og samtidig overbevise bilisten om
nodvendigheten. Skal vi na fram med
var argumentasjon, kan ikke Veg
vesenet tale med to tunger i dette
sporsmaiet, sa Kjell Levik.

Driftsdirektorens synspunkt fikk til-
slutning fra flere av vegmesterne, men
det hevet seg likevel flere kritiske roster
til saltpolitikken. En av disse rostene
var Sverre Digernes. I sin innledning
konsentrerte avdelingsingenioren pa
vegkontoret seg om saltets mange
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BUHOLMLINA OPNA
Buholmlinja, som forenklar transporte-
tappa mellom Bergsoya og Leineya,

vart opna i august. Enno star det igjen
noko arbeid Vart bilete er henta like

etter at arbeidet vart sett i gong.

Veqmeister Johan Nyb0 opna
onsdag 24. mai den nye
Buholmlina for trafikk. Om lag
1600 meter ny riksveg ligg fer-
diq over Straumane, noko som
forenklar transportetappen mel
lom Bergsoya og Leinoya. Bu-
holmen bru er 55 meter med ei
breidde pa 18 og hogde pa 5
meter Den erstattar del lave og
smale bruene i Straums-strau-
men mellom Naeroya og Flu-
sund I tillegg til riksvegen er det
oqsa bygd ny fylkesveg pa 450
meter. Langs belle riksvegen er
det bygd gangveg, medan det er
bygd 1 km gangveg langs fyl-
kesvegen. Det meste av gang-
vegen bar fatt gatelys. Under
nyvegen er det ogsa bygd ein
noko omstridd oter-kanal som er
4 meter brel og 2,5 meter bog.
Aniegget bar batt ein totalkost-
nad pa 25 millionar kroner.

Mange er glade for den nye
vegen. Klagene bar vore mange
pa den gamie brua, bade fra
naboar og forsikringsselskap.
Naboane bar klaga over brak,
4000 bllar I dognet bar vore ei
pakjenning. Forslkringsselskapa
bar klaga over mange kolllsjo-
nar.

Arbeidet med vegen er enno

ikkje beilt ferdig. Bygging av
rabattar og trafikkoyar samt
asfaltering og stell langs vegen,

er mellom anna det som star att.
Det blir lagt vekt pa den estetis-
ke utformlnga, og mellom anna
stein som bar blitt teke ut under
arbeidet med vegen, blir nytta til
utsmykking. Fram til arbeidet er
ferdig vil det vere 60-sone pa
vegen, men til bausten blir den
auka til 80. I august reknar ein
med a vere ferdig og klar for den
offlsielle opninga.

Anne-Use Thomassen
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/Mens maskinene braker
legges ny asfalt.

Trafikken durer. Med

ryggen til vegbanen arbelder vare

og asfaitentreprenorenes folk. En

gul nelllk og en llten hilsen levert

gjennom bilvlnduet, fortalte bllforeren

at en ny «l vegen for deg»-kampanje

var I gang.

«Noe ma gj0res». «Vegen ma bli en tryggere arbeids-
plass". "Arbeidsmiljeet for vegarbeideren ma bli bedre»,
var noen av utsagnene eg onskene som ble formidiet
gjennom arbeldsmlljoutvalget og HMS-ledeisen en host-
dag I fjor. Denne gangen samarbeider vi med en av vare
store asfaltentreprenorer, Veldekke Asfalt. Startskuddet
for «l vegen for deg»-kampanjen smalt 10. mai. For a na
frem med budskapet, er det satt Iverk en rekke forskjellige
tiltak og virkemidler. Det bllr understreket at selv om kam-
panjen er vinklet opp mot asfaltarbeideren, er den likevel
ment a vaere for alle som har sitt arbeid pa vegen.

- Vegen er en farlig arbeidsplass pa grunn av at altfor
mange bllforere viser ra og hensynslos kjorlng. Selv om vl
altfor ofte opplever rakjoring tett Inn pa oss, skal det like
vel sies at de aller fleste billster vIser hensyn og setter ned
farta I et arbeidsomrade, sler en av asfaltarbeiderne vl
snakket med pa riksveg 1/9 i Brusdalen utenfor Alesund
denne regntunge maidagen.

At for mange bllforere ikke vIser hensyn, viser stor utal-
modighet og blir irriterte for «unodvendige» stopper i tra
fikken og slik setter andre liv i fare, ble demonstrert flere
ganger under kampanjeapninga. Det var den eldre bills-
ten som ikke «oppdaget» trafikkdirlgenten, men sa at et
eller annet foregikk pa vegen lengre framme. Det var den
yngre bllforeren som hadde det travelt og bare la i veg. Og
vi fikk liketil oppleve at sjaforen bak rattet pa det store
vogntoget ikke sa ut til a ta altfor stort hensyn til traflkkdiri-
gentens anvisninger.

Gjennom hele asfaltsesongen vil budskapet vaere foku-
sert pa konflikten mellom fremkommelighet og vegarbeld,
og at arbeidet som utfores pa vegen er nyttig for alle trafl-
kanter - ogsa for dem som ma vente lift eller bruke omkjo-
ring,

I  forhold til tidligere ar, har vi denne gangen tatt i bruk
nye virkemidler. Et samarbeid med Utrykningspolitiet om a
foreta farts- og atferdskontroller opp imot eller i et arbeids
omrade er et av de nye virkemidlene. Dette tiltaket sam-
men med at biltilsynet ogsa vil foreta kontroller er betyd-
ningsfulle tiltak i kampen for bedre og sikrere arbeldsmiljo
for vegarbeideren. Radiospotter pa tre neerradiostasjoner i
fylket, tv-spotter pa naer-tv-stasjonene, samarbeid med
Vaktsentralen i Arodalen om vegmeldinger pa lokal- og
riksnettet og et naert samarbeid med aviser i fylket er vir
kemidler som brukes.

Men, «det du onsker andre skal gjore mot deg ma du
gjore mot andre». Vi kan altsa ikke forlange at bllforeren
skal ta hensyn til vegarbeideren uten at vi selv gjor noe for

«Noe ma g]'0res
/ - vegen ma bli
/  en tryggere

arbeidsplass»

FOR DEG»-KAMPANJE I MORE OG ROMSDAL

Mens maskinene

braker, legges ny
1  asfalt.
I Oppmerksomheten

til asfaltarbeideren

er Ikke alltid kon-

senterert omkring

trafikken som durer

forbi.
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Det er ikke alle bimrere

som tar like stort hensyn til
vegarbeideren

Trafikkdirlgenten skal
vaere aktiv, myndig og
bestemt / forhold til

bllforeren.

[

a skape forbedringer og legge for-
holdene til rette for bedre arbelds
miljo og storre trygghet. Et av de
viktlgste tiltakene er derfor en skik-
kelig og gjennomfort opplaering av
trafikkdirlgentene. I forhold til bllfo
reren skal trafikkdirlgenten veere
aktiv, myndig, bestemt og samar-
beidsvillig.

Det hviier et stort ansvar pa
arbeidesiederen, basen, forman-
nen og den enkelte arbelder for at
kampanjen skal lykkes og for at
budskapet «Vi er i vegen for din
skyld" blir tatt pa alvor!

En gratung maldag flkk
bllforere tre forskjellige

steder i fylket en gul nelllk
og en llten hilsen levert

gjennom bilvlnduet.
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Ny veg og bm til
Tjeldbergodden

Dromnessundbrua
pr. 23. mai 1995,

sett mot

Utfsnestangen pa
Skardsoya.

«Landkar» K.
Stensa som male-

stokk ved landkaret
pa Nordlandet.

Arbeidet med ny veg til Tjeldberg
odden med bru over Dromnessundet
erfortida I full gang.

Reguleringsplanen for Dromnessund
brua med tllhoyrande veg blei vedtatt
15. sept. 1994. Her kom arbeidet
med vegen og brua igang same
hausten. Reguleringsplanen for
vegen fra brua og ut til Tjeld
bergodden blei vedtatt 16. mai 1995.
Arbeidet starta allereide i mars, etter
at vi hadde forhandia oss tram til
arbeidsloyve med del fleste grunnei-
garane. Etterkvart bar vi fM arbeids-
loyve med alle grunneigarane pa
strekninga. Prisane pa grunn vil sei-
nare bli fastsett ved eit avtaleskjonn.

Vi bar fatt avtale med Statoil og Aure

kommune om bruk av overskotsmas-
ser fra Metanolanlegget og vil bruke
om lag 45000 m^ stein derifra. Ved
utgangen av mai er vel halvparten av
dette utkoyrt og fylit i veglina.

Arbeida pa Dromnessundbrua blei
oppstarta i desember 1994. Sa langt
gar arbeidet etter planen og kost-
nadsramma pa kr. 50 mill, ser fore-
bels ut til a halde. Dette er ei stalkas-
sebru I samvlrke med bruplate i
betong der alle fundamenta star i sjo.
2 av fundamenta blir utfort som <<fritt-
staande pelegrupper i vatn», og del 2
andre som senkekasser til fjell.
Begge landkara er (som blletet viser)
ferdig utfort. Lengda pa brua blir 388
m i 5 spenn og skal etter planen sta
ferdig 1. mai 1996.

Vi er for tida igang med a utarbeide
reguleringsplan for strekninga fra
Tjeldbergodden gjennom Kjorsvik-
bugen og til grensa med Sor-
Trondelag. Her ma det m.a. byggjast
el ny lita bru med ei lengde pa omiag
15 m. Mesteparten av vegbygginga
fra Dromnessundbrua og til fylkes-
grensa haper vi a ha ferdig til arsskif-
tet 95/96. Til slutt vil vi planleggje og
ruste opp vegen over Skardsoya.
Denne haper vi a fa ferdig til brua er
ferdig. Da vil vi ha 10 t akseltrykk fra
rv 680 ved Torsetsundet, via
Tjeldbergodden, gjennom Kjorsvik-
bugen og til Sor-Trondelag.

Atle Bell
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ADMINISTRASJONSAVDELINGA

Personalseksjon

Johan Sudmann

Administrasjonssjef

Knut Nauste

0l<onomiseksjon IT-seksjon Juridisk eining

Ikkje tilset± Harald Oterhals Torbj0rn Hauso

Seksjon for
Fellestenesten

Inger Muren Gr0nseth

Administrasjonsavdelinga skal fortsatt
utf0re st0tte- og serviceoppgaver for
Leiingane og avdeh'ngane, og blir derfor
i store trekk som tidLegare. Administra
sjonssjef Knut Nauste held fram i job-
ben, og avdelinga er no delt inn i: per
sonalseksjon 5 arsverk, pkonomiseksjon
15 arsverk, IT-seksjonen 4 arsverk, juri
disk eining faggruppe - 2 arsverk og
seksjon for fellestenester 7 arsverk.
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UTBYGGINGSAVDELINGA

Utbyggingssjef

Paul B0lset

Planseksjon

Bru- og

ferjekaiseksjon

STAB

Byggjeseksjon

Laboratorie-

seksjon Eigedomsseksjon

Anders S. Moen Tore WitsB Oddmund Gussias 0rn Wivestad Magne Krovel

Utbyggingsavdelinga sitt anvar er a S0rgje for at investeringsprosjekta
vert fuUforte. Dette inneber pLanLegging etter Plan- og bygningsLova,
grunnerverv og byggherreoppgaver. Laboratoriet og vegkontoret si eige-
domseining er 6g lagt hit. Investeringsprosjekta skaL i utgangspunktet
prosjektorganiserast. Crupper av mindre prosjekt kan samlast i eigne
einingar. Laboratoriet og eigedomsseksjonen blir stpttefunksjonar for
prosjekta. Utbyggingssjefen sin stab utgjer 2 arsverk, planseksjon 20 ars-
verk, bru- og ferjekaiseksjon 7 arsverk, byggeseksjon 7 arsverk, laborato-
rieseksjon 5 arsverk og eigedomsseksjon 10 arsverk.
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TRAFIKKAVDELINGA

ct::

O

O

Trafikksjef

Arne Johnsen

r
Trafikktryggings-

seksjon

Kjell Ramstad

Helge I. Vartdal
Oistriktsleiar

1
Trafikkavviklings-

seksjon

Ivar Hoi

STAB

Vegseksjon

1
Areal- og transport-

pLanseksjon

■w' ■ '/

^,,7

Jan Arild Johansen Magne Flemsster

r
MoLde KnstiansundALesund

Steinar Vestnes
Oistriktsleiar

Harald Buvik
Oistriktsleiar

Ikkje tilsatt
Oistriktleiar

TrafikkavdeLinga er deLt inn i 4 seksjonar pa veg-
kontoret og 4 trafikkdistrikt. AvdeLinga vil ha aLt
ansvar for trafikkretta arbeid i etaten. Avdelinga
vil ha forvaltningsansvaret for eksisterande veg-
nett og vere utgangspunkt for strukturelLe vedli-
kehaldstiltak. Pa vegkontoret er det eiga eining
for trafikktryggleik som skal ha ansvar bade for
det trafikktryggleiksarbeidet som rettar seg mot
trafikantane og det som rettar seg mot vegen.
TrafikkavdeLinga sin uteorganisasjon er vidfem-
nande og sterkt retta mot vegbrukarane, kundar,
naboar og andre. Det er med denne bakgrunn
lagt opp til at avdelinga far eigen uteorganisa
sjon basert pa trafikkdistrikt. Bit distrikt kan

vere sett saman av dagens biltilsynsstasjonar
saman med eit eller fleire «vegmeisterkontor».
Vegmeister-rolla er delt mellom trafikk- og pro-
duksjonsavdelinga. Det er oppretta 4 trafikkdis
trikt; 0rsta trafikkdistrikt, Alesund trafikkdis
trikt, Molde trafikkdistrikt og Kristiansund tra
fikkdistrikt. Kvart distrikt bar ein distriktsleiar,
og distrikta er delt inn i faggrupper for kjoretoy,
trafikk, veg og kontor. Pa vegkontoret er trafikk-
avdelinga delt inn i trafikktryggingsseksjon
5  arsverk, trafikkavviklingsseksjon 7 arsverk,
vegseksjon 7 arsverk og areal- og transportplan-
seksjon 8 arsverk. I tillegg kjem staben med 2
arsverk.
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PRODUKSJONSAVDELINGA
Produksjonssjef

I
Bru-/ kai-
seksjon

Qd

O

O

L3

Sigmund L0nset

<C
Q
o<a;

O
oo

LT)

ZD
CD

O
OC
Q_

0rsta

Arne Lauvrak

Produksjonsleiar
(farebels)

1K>i. i
^  t'

Andor Wkken

1
MateriaL-/

asfaltseksjon

Sverre Digernes

"~n
Alesund

STAB

ELektroseksjon Verkstadseksjon

B0rge Sylte Arnfinn Gautun

"n—
Molde

I
Kristiansund

Otto J0sok

Produksjonsleiar
Oddbjorn Pladsen
Produksjonsleiar

Gunnar Flemmen

Produksjonsleiar

Produksjonsavdelinga vil ha ansvar for den
deLen av produksjonsverksemda som krev dag-
leg arbeidsLeiing. Det er ein f0resetnad at
produksjonsavdelinga vert gjeven ansvar for
samansatte oppgaver innan utbygging, vedli-
kehald og drift av vegnettet. For a utfore des-
se oppgaver kan avdelinga nytte bade eigne
og private ressursar. Det vil vere eit rekne-
skapsmessig skilje mellom produksjonsavde
linga si verksemd og det ovrige. Eigne maski-
nar vert delt pa produksjonsomrada kor pro-
duksjonsleiinga far det okonomiske ansvar for

maskinane. Avdelinga vil ha korte liner fra
avdelingsleiar til utovande ledd. Samordning
av ressursane skal skje i produksjonssjefen sin
stab. Pa vegkontoret er produksjonsavdelinga
bygd opp med bru-/kaiseksjon, material-
/asfaltseksjon, elektroseksjon og verkstadsek
sjon. Uteverksemda er delt inn i fire produk-
sjonsomrade, 0rsta produksjonsomrade (0rsta
vegstasjon), Alesund produksjonsomrade
(Skodje vegstasjon), Molde produksjonsomra
de (Molde vegstasjon) og Kristiansund produk
sjonsomrade (Frei vegstasjon).
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Fra 23. februar til 8. mars var riksvegene 65 og 71, fyikes-
vegene og kommunale og private veger i Surnadals- og
Rinsdalsomradet haertatt. Mer enn 5 000 militeere kjoretoy
og 20 000 Nato-soldater satte sa absolutt sitt preg pa veg-
nettet pa indre Nordmore og i deler av Sor-Trondelag.

For tunge stridsvogner, selvgaende felthaubitsere, let-
tere og tyngre armerte kjoretoy, transportkjoretoy av alle
storrelser og fasonger, ovelsesledelsens kjoretoy og
andre stabsbiler av forskjellige nasjonaliteter matte frem-
kommeligheten v^re god. I tillegg skulle den sivile trafik-
ken tieist ikke bii hindret for mye av den militaere aktivite-
ten. En av Vegvesenets hovedmalsetninger var nettopp at
fremkommeligheten for alle trafikanter, militsr eller sivil,
skulle vffire minst like gode i en krigstilstand som den er
nar freden rader grunnen.
- Selv om v^rgudene smilte vakkert til oss under hele

ovelsesperioden, var utfordringene for Vegvesenets
mannskaper likevel mangeartede og forskjellige, sier veg-
mester John M. Bsverfjord i etterkant av Nato-ovelsen.

Det meste av arbeidet og innsatsen la bak oss da
ovelsen startet. Vi hadde noen dager med snovaer for
ovelsen var i gang for fullt. I denne perioden var det et
hardt kjor pa folkene vare. Hadde veergudene vendt den
andre siden til, hadde vi taklet den utfordringen ogsa. Vi
hadde bade sivile og militaere broytemannskaper i reser
ve. At det ble noen militsre sammenstot pa vegnettet av
annen karakter enn rene slag, og noen ufrivillige moter av
forskjellig kaliber mellom militaere og sivile kjoretoy, kan
ikke vi lastes for. Samarbeidet mellom oss og de militaere
fungerte utmerket i alle ledd og hele vegen.
- Jeg tror ikke lokaltrafikken, gjennomgangs- og tung-

trafikken, kollektivtrafikken og andre vegbrukere merket
konkurransen om vegen som saerlig negativ. Litt tyngre
kunne det jo ga av og til men, men...
- Det er ikke til a unnga at belastninga pa vegnettet ble

stor, men vi bar ikke registrert vesentlige skader pa bruer,
stikkrenner, grofter eller vegnettet for ovrig som kan til-
skrives den milit^re aktiviteten. Riktig nok fikk vi en del
rekkverksskader, samt at store mengder broytestikker for-
svant eller ble odelagt. Men det er ikke storre enn at det
gar an a leve med, sier John M. Baeverfjord.

RYDDliT VIEN F()R 5 .(MM)
lUtfRRT0#(> 20.(MM) SOLDATER

rjp-

»■ r±. .. _
MiLlT/ETJPOUTl

117366^

fl Broyternannskapene gjorde en utmerket jobb. Framkommeligheten
var pa topp for 20 000 soldater, 5 000 militsre kjoretBy og for den
sivile trafikken.

Vegskiltene gjorde sa
mang en nytte

- "l.
HB332I6

/

.z

Vegvesengult og miiitsirgront passet godt sammen Overalt sa vi de gr0nnkledde. Det var ryddet plass i vegkanten for for-
svarsstyrkene. Vegmester John M. Bsverfjord forteller at samarbeidet
med de miHtrsre ryddemannskapene var god under hele ovelsen. Ogsci milit^re broytemannskaper gjorde en stor innsats.

Vegmester John M. Beevedjord berommer innsatsen og
forteiler om sma problemer i tint vinterv^r.

Godt vedlikehold og hoy broy-
teberedskap gjorde sitt til at
tunge militsere kjoretoy ikke
hadde problemer med a ta seg
frem pa vinten/egene pa indre
Nordmore.



- Statens vegvesen sine sjaforer, maskiner
og biier har gjort og gjer en meget god jobb
pa aniegget her i Innfjorden. Jeg er av den
oppfatning at effektivlteten bllr storre, og
Ikke minst skjerpes moralen bade blant de
«gule>> og «bla>>, nar vare «gule» biler settes
Inn i en transportkjede, sier overingenlor Per
Arne Gjerde.

- Men, iegger han til an-
leggslederen, noe forsk-
ningsmateriale har jeg ikke
for a underbygge min pa-
stand. Det jeg sier, bygger
pa egne erfaringer og
observasjoner.

I allefall, det er ikke hver

dag vi ser sa mye «gult» pa
veganlegg som vi gjor pa
riksveg 9 i Rauma i disse
dager. Aniegget Innfjorden-
Sovikneset er en 3,5 km

lang parsell pa riksveg 9,
og blir i hovedsak bygd opp
av tunnelstein fra Innfjord-

tunnelen.

Det mobile knuseverket

«Knusaren» knuste 25 000

kubikkmeter masse og
noen fa tusen kubikkmeter

masse til vedlikeholdet i

omradet for oppdraget ble
avsluttet. Fyllmassene

skulle pa plass, og maski-
navdelinga pa Aro er enga-
sjert med tre lastebiler med
hengere til frakt av tunnel-

masse og knuste masser
fra Veblungsnes til anieg
get i Innfjorden. Veganleg-
get er ogsa storbruker av
veghovel til utiegging av
masse. Hovelforerne Stei-

nar Flydal og Oddbjorn
Tomren sine kunnskaper

har kommet godt med.
- Nar vi forst er inne pa

navn, ma ogsa sjaforene
pa lastebilene, Jarle Hoem,
Karl Ekroll og Karl Karlsvik,
nevnes. De tre er dyktige
og vante sjaforer som er til
a stole pa. I tillegg vil jeg si
at de kan det arbeid de er

satt til a gjore.
Pa aniegget brukte vi

ogsa egen slepevals og
selvgaende vals, i tillegg til
pickupene og gult utstyr
ellers. Du kan vel gjerne si
at vi her har v^rt storfor-

brukere i gult. Vi har ingen
problem med a si at bruk
«gult» nar du kan, sier Per
Arne Gjerde.

1. Veganlegget Innfjorden-Soviknes pa riksveg 9 ligger i idylliske
Innfjorden.

2. Tre lastebiler med hengere har gatt i fast rule med masse.
3. Vegheviene har vsert uvurderlige.
4. Sjafor Karl Karlsvik, hovelforer Oddbjorn Tomren og arbeidsformann
Jan Berget er tre av karene som kjorer «gult».

"Mv %
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LIR VI

KKE FINE?
)et er ett ar siden ledelsen i
fegdirektoratet fattet vedtak
om, som en del av var nye

Ivisuelle profit og som et til-
\legg til Det nye Vegvesenet,
la sette i produksjon nye
\overtrekksdrakter.
Kolleksjonen er etter hvert
blitt utvidet, og i dlsse dager
er overtrekksdressene med
eget design for kvlnner og
menn, shorts, T-skjorter, frl-
tidsskjorter, bager i to star-
reiser, slips og halstarkle fer-
dig til a bli sendt ut pa «mar-
kedet».

Prosjektleder for Visuell profil, Lill
Keren, sier til Veg og Virke at hensik-
ten er at vi for forste gang skaper en
enhetiig profil pa fritidsklaer for etaten.
Mange andre bedrifter, som NSB,
Telenor, Posten og Hydro, fiar lenge
hatt en enhetiig profil pa fritidskleerne.
- Det er viktig at vi viser at vi er en
etat, ogsa nar vi representerer
Statens vegvesen i fritida. Alle ansat-
te vil fa tilbud om a kjope den nye fri-
tidskolleksjonen, sier hun.

Om designet sier Lill Keren dette:

Kolleksjonen, som er spesialdesignet
for Statens vegvesen, vil kunne bll
utvidet etter hvert. I designet inngar
mellom annet et spennende og farge-

rikt steinmonster. Steinmonsteret er
fra stein som er avfotografert i et
mikroskop pa Veglaboratoriet.
Designet ligger i den fargeskalaen vi
har begynt med i profilprogrammet,
og det er Mona Larsen som har
designet klesdesignet.

- Jeg tror kleskolleksjonen kan virke
samlende og motiverende i en kre-

vende omstillingsperiode for de
ansatte. Det jeg kan si med handen

pa hjertet, er at det er kvalitetsprodukt
alt sammen.

- Og hva med prisene?

Overtrekksdressen for menn og kvinner er i
factel med foring.

Slik er T-skjorta og shortsen. Lekker?

Overtrekksdressen som er i forste-

klasses tactel med foring, vil koste i
overkant av kr 500,-. Shortsene er i

tactel med innertruse og vil koste kr
135,-. T-skjorta med knapper det
samme. Bagene komme pa kr 127,-
for den store og kr 88,- for den lille.
Slipset koster kr 79,- og silkeskjerfet
kr 138,-.

- Dette er langt rimeligere enn om du
skulle kjope i butikk, sier Lill Koren
som na venter pa bestilling fra veg-
kontorene.
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AURSUNDPROSJEKTET OPNES 17. AUGUST:

FEST El VEKE TIL ENDE
Aursundprosjektet er i rute, fastslar prosjektle
der Oddbjarn Pladsen. Allerede 29. juni
var det klart for sammenkobling av

Aure

Aursundbrua, eg 17. august apner forbindel
sen som knytter Ertvagoya, Ruoya oc

Rottoya til Aure fastland.

ett rike!

Egen logo ma
prosjektet ha.

- Vi er i rute bade nar det gjelder
framdrifta i selve anieggsarbeidet og i
planlegginga av apningssermonien.
Arbeidet pa aniegget foregar i heyt
tempo, og innsatsen vare egne folk
og entreprenorene bar lagt for dagen
i hele anieggsperioden bar vaert stor
bele vegen.

— Nar det gjelder selve apnings
sermonien 17. august skjer den i god
vegvesentradisjon, men selvsagt inn-
lagt med noen sma overraskelser,
forteller prosjektleder Oddbjorn
Pladsen.

To av de mange, og kanskje for de
aller fleste de storste og viktigste
sporsmalene er gjerne:
- Hvem skal apne aniegget?
- Hvilket klipperedskap skal brukes?

- Begge sporsmalene bar sine klare
svar, men i skrivende stund vil vi ikke

ga ut med bvem som far aeren av a

kllppe snora og bvilket redskap som
skal benyttes. La oss bare si kort at vi
tror det kan bli en overraskelse, sier
Pladsen.

Aursundprosjektet er et av de
storste veganleggene som apnes i
landet dette aret. De forste planene
for et fastlandsamband i Aure - en

fast forbindelse mellom Ertvagoya og
Aure tettsted - ble lansert tidlig pa
1960-tallet. Det blir invested rundt

170 millioner kroner i denne vegutlos-

ninga.

Prosjektet
er sammensatt av tre bruer - Aur

sundbrua pa 486 meter, Smalsund-
brua pa 208 meter og Mjosundbrua
pa 346 - to korte tunneler - pa 100
og 200 meter - og til sammen 5,5 km
veg.

Statens vegvesen er byggberre og
bar ansvaret for byggeledelsen av
aniegget. Pa det meste var det mel
lom 90 og 100 mann i arbeid pa pro
sjektet.

- Til apninga 17. august er det
invited ett par bundre gjester.
Selvsagt gar det ut invltasjoner til
bygdefolket om a delta bade I sermo-
nien pa Mjosundbrua og 1 folkefesten
pa Bergtun Grendabus. Her blir det
served god landsens kost, spekemat.

Aursundbrua, den siorste brua i prosjektet, ble
sammenkoblet 29. juni.

rommegrot , kaffe og kaker til alle.
De spesielt invitede gjestene blir frak-
tet med buss fram til klippestedet pa
Mjosundbrua. Etter sermonien blir
gjestene guidet over aniegget og i
Aure kommune, for altsa folkefesten
tar til pa Bergtun. Vi bar alltid batt
godt samarbeid med Nordmore og
Romsdal Kjoretoybistorisk klubb.
Veteranbller fra klubben vil ogsa den
ne gangen vsere med pa markeringa,

fodeller Pladsen.

Aure kommune legger opp til
mange og forskjellige aktiviteter og til-
bud til tilreisende og bygdefolket i for
bindelse med at «Aure blir ett rlke».

Aurgjellingene bar lagt el innboldsrik
«Aureuke» bak seg, og er klar til
«Bru-uke». «Bru-ukekomiteen» bar
virkelig slatt pa stodromma for a mar-
kere vegapninga. Uka stader med
bruapninga, og sa gar det slag 1 slag
med "Handelens dag>>, «Brudeferd i
Aure», "Sjoens dag>> og kulturmonst-
ring for a nevne noe. Videre presen-
terer den enkelte krets seg med de til-
bud som finnes ber. Det blir kirkejubi-
leum og PO-lop pa Edvagoya.
- Her skulle veere nok for enbver

smak. Jeg er sikker pa at Aure gar
mot el uvanlig , innboldsrik og spen-
nende bru-uke, sier Oddbjorn Plad
sen - mannen som «bandt Aure sam

men til ett rike.»
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NY VEKT- OG

SERVICESTASJON

I DRAGSUNDET

Rjeldsber

II iiiiiiiiit

Sj^^'Sivert Glaerum og inspekter Ol^fSed
biltilsynet fikk aeren av a klippe snora. Kjell
Haukeberg venter med bibmster.

ET TILBUD TIL
VEGBRUKERNE
Torsdag 20. mars fikk vegbrukerne I More og
Romsdal et nytt tilbud. Vekt- og servlcestasjo-
nen pa Dragsundet 1 Skodje kommune ska! bru-
kes av biltilsynet til aile former for brukskon-
troll og teknisk utekontroll hele aret.

Stasjonen, til en kostnad
rundt 1,75 millioner kroner,

jigger strategisk plassert.
Arsdogntrafikken mellom
Vestnes og Alesund er
hoy. ADT'n ligger pa rundt
3 500, og tungtrafikken er
vesentlig. Stasjonen, som

er den tredje av sin type i
fylket, vil bli meget viktig i
biltilsynet og den nye tra-
fikkavdelingens kontroll-
vlrksomhet pa riksveg 1/9.

Kontrollvirksomheten som

utfores her er aksellastkon-

troll, kontroll av kjore- og
hviletid og farllg last, tek
nisk kontroll og dokument-
kontroll.

- Men kan dette da sles

a vaere et servicetilbud til

Vekt- og servicestasjonen ligger
sentralt like ved riksveg 1/9 pa
Dragsundet i Skodje kommune.

vegbrukerne, avtroppende
biltilsynssjef og patroppende
tratikksjef Arne Johnsen?
- Ja. Utenom ordlnaere

kontroller, og som en ser
vice overfor transportnse-

ringa, har sjaforen anled-
ning til hele dognet selv a
foreta vektkontroll av kjo-
retoyet. At sjaforen samtl-
dlg kan trimme bilen i tor-
hold til riktig fordeling pa
akselen, og at sjaforen far
undersokt at bllen er riktig

Biltiisynssjef og

patroppende trafikk-

sjef Arne Johnsen

mener vekt- og ser

vicestasjonen er et

godt tilbud til veg
brukerne.

lastet synest vl er gode til
bud. Gjennom disse tilbu-
dene gjores kjoreturen sik-
rere og kjoretoyet kan
utnyttes bedre.
- Det er montert «PC»-

basert vektutstyr som er

beregnet for statisk og
dynamisk veilng. Dette er
den andre vekta av sitt slag
I  landet. Det speslelle er at
vekta er justed for inntil 50
km, noe som betyr at bllen

er i fad nar den veles. I

enden av vekta kan resultat

avieses pa et display.

- At plassen ogsa kan
benyttes at yrkessjaforer
og andre som hvile- og ras-
teplass og som parkerings-
plass nar det er mulig,
mener vl er gode servicetil
bud overior vegbrukerne,
sier Arne Johnsen.

Sived Glaerum var en

av sjaforene som stakk

hodet inn kontrollstasjonen
apningsdagen. Han fikk
ogsa eeren av a klippe sno
ra. Overraskelsen over et

uvanlig tilbud som kaffe og
kake og hyggelig losprat

om alt og Intet, var stor.
- Det er ikke vanlig at

biltilsynet Inviterer til kaffe-
selskap, men desto mer
overraskende og hyggelig
er det. Na har jeg rent mel i
posen, sa en utvidet kon

troll Innenfor de rammer bil

tilsynet vanligvis driver
frykter jeg Ikke. Jeg synes
stasjonen er et utmerket til
bud til oss som har

arbeidsplassen var bak rat-
tet pa en storbil mange
timer i dognet, sa Sived
GIserum, for ban igjen var
pa veg mot malet.
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«B0lgen» velter bortover
langsida pa bane 5 til
tross for at 0yern fremde-
les sto flare centimeter
under nivaet til fotballba-
nene pa Arasen.
Dikebygging og kjeller-
temming sto stille, ellers
trauste herrespillere fra
de to nordligste vest-
iandsfylkene viste gloden-
de entusiasme og syd-
landsk temperament da
More og Romsdal braket
sammen med Sogn og
Fjordane i damefinalen
under arets «VM» i fot-
ball.

Begge lag hadde nadd
finalen pa en meget over-
bevisende mate. Jentene
fra More og Romsdal
etter a ha «pulverisert>>
Vestfold, Telemark og
Akershus i innlednings-
spillet, og deretter Agder i
semifinalen.

Under en relativt jevnspilt
f0rsteomgang kunne man

ane et visst tempomessig
overtak for jentene fra
Sogn, som visstnok had
de en tidligere nord-norsk
master i sprint pa laget.
Dette overtaket ga sag
etter hvert tellende restul-
tat i form av en 1 -0 ledel-
se som holdt sag fram til
pause.

«Vare» jenter startet imid-

lertid andre omgang

meget friskt, og fikk inn et
tidlig utiikningsmal.
Dessverre kontret sog-

ningene inn 2-1 scoringen
like etterpa, noe som ga
jentene fra More og
Romsdal en aldri sa llten

psykisk knekk. Til tross
for intense oppfordringer
fra sidelinjen om hoyt
press pa «bakrommet»,
valgte jentene a fortsette
med fjellsto defensiv
organisering, og omgang-
et ebbet ut med 2-1 til

Sogn og Fjordane. More
og Romsdal tapte altsa
damefinalen med minst

mulig margin, og totalt
sett ma innsatsen karak-

teriseres som intet mindre

enn imponerende.

Stolte tilskuere

fra herrelaget vil
herved gratulere
med innsatsen,

og bar samtidig
om at personal-
seksjonen tar alle
midler i bruk for a

holden Yen-stin-

ne proffagenter
pa en armleng-
des avstand, slik

at stammen i

laget beholdes
ogsa til framtidige
VM.

Ragnar Evensen

PS: Herrelaget led i ar av
en uforklarlig maltorke og
ble derfor slatt ut i innled-

ningsrunden etter 0-0 mot

Oslo, 0-2 mot Nordland
og 0-2 mot Finnmark.
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KORRESPONDANSESKYTINGA 1995:

«INNERTIER» for jentene fra biLtilsynet
Det ble nesten ren «innertier» og fulit hus for
jentene fra Biltilsynet i Molde i arets korre-
spondanseskyting. Torild Wirum, Kjersti
Kjoll og Solvi Berg fulgte opp fjorarets skarp-
skyting med iagseier og en meget sterk inn-

sats i lagkonkurransen. - Dette var artig. V
visste at de fleste skuddene satt hvor d<
skulle, men at vi skulle gjore det sa godt had
de vi Ikke dromt om, sler skarpskytterne 1 bll
tllsynet.

Vart bedriftsidrettslag bar
som kjent statt som arran-
g0r av korrespondansesky-
tingen for 1995, og vi bar
na resultatlista ferdig til
utsending.

Det var i ar pameidt 211
skyttere fordelt pa 31
dame- og 180 berreskytte-
re, samt 25 lag, derav 4
damelag. Deltakere fra 10
fylker er representert pa
resultatlista.

Resultatene er som vanlig
noe varierende, og slik skal
det vsere. Skal noen likevel

frembeves, ma vi nevne de
2 skytterne fra Sogn og
Fjordane, Eivind Ytri med
sine 297 poeng av 300
oppnaelig, derav 2 skiver
med fulIt bus (100 poeng),
og Bjorn Indrebo med sine
291 poeng, ogsa ban med
1  skive med utrolige 100
poeng.

Av vare egne skyttere er
det damene som utmerker

seg med dobbeltseier i

klasse 1 med Torild Wirum

og Kjersti Kjoll pa ben-
boldsvis forste- og andre-
plass med poengsummene
244 og 243, og med Solvi
Berg pa en fin sjetteplass
med 239 poeng. Dermed
stakk de ogsa av med seie-
ren i lagkonkurransen med
726 poeng, 8 poeng foran
Rogaland pa 2-plass.

Beste berrelag fra More og
Romsdal kom pa 6-plass
av 17 deltakende lag. Av
ovrige resultater vil vi nev
ne at i klasse 1 kom Hilmar

Stein pa 7-plass (257
poeng), Oddvar Gjelsteinii

a.

if

I

^  kjbll og S0M Berg (tvj
.  vant)agskytingd,c^

^ besatte forste, ahdre og -

-SS! iooniooiv¥:

'  ' >■. . iiA - ; . • • : /•■v., i,

pa 8-plass (257) og Nils
Helge Bjordal pa 10-plass
(255) av 71 skyttere. I klas
se 2 bar vi Eriing Rorbus
pa 3-plass (265) og Arvid
Talset pa 5-plass (261) av
23 skyttere. I klasse 3 er
Ove Robekk var beste-

mann pa 6-plass (264) av
21 skyttere, og i klasse 4 er
Arvid Boe var bestemann
med sin 4-plass (272). I
den boyeste klassen, klas
se 6, er det Jorn Storii som
bar oppnadd boyeste
poengsum fra vart fylke

med sine 282 poeng og
dermed 6-plass totalt.

Vi gratulerer med innsat-
sen!

Skytegruppa
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£rot!fcfc«lRAFIKK
Denne «erotikk- og trafikk»-kronikken har vi sakset fra Stavanger Aftenblad.

Dette er ikke bare morsom lesing. Det ligger mye alvor bak de morsomme formuleringene.
Signaturel Pedell sine mange sannhetsord foler vi ma ha truffet inntier'n hos noen -
iallefall hos de mest ihuga tunnelforkjemperne. Derfor les disse ord, og kos dere alle.

■Pa Vestlandet er som kjent ferje-
Idriften viktigere enn kjennsdrif-
Iten. Men det er vel sa sant at
Idet ikke er noe som gjor en
Ivestlending mer avslappet
Itilfreds enn en skikkelig
Ivegutlosning.

Alle vet jo at folk i denne
delen av landet alltid har
bodd sa langt fra hverandre
at hver gard har mattet ha
sin egen hannkatt. Men er
det noen som har tenkt pa
hva det har betydd for folkeliv
og forplantning at enhver
kjonnsmoden og kjonnsvillig yng-
ling har mattet ta seg over brede
fjorder og hoye fjell hver gang lysten
kom over ham? For vestlendingen
har aldri tunnelen vaert en del av det
underbevisste. Vestlendingen har
gravd seg tunneler i ren og bevisst
brunst.

Enhver vestlending med normal pro-
duksjon av livssafter ser pa forhoy-
ninger i terrenget som noe skaperen
har lagt der for at man skal bore seg
gjennom, og ettersom gutter er og blir
gutter, er det ganske vanlig a here
vestnorske vegsjefer og samferdsels-
ministre sitte og skryte av hvem som
har den aller lengste - tunnelen.

Tunnelen er et symbol pa det norske,
og beviser at Det Egentlige Norge er
den delen av landet hvor folk ma
skrape seg til en tilvaerelse i skarfes-
ter og motbakker, og bare folk som er
alvorlig laghalte kan fa til en behage-
lig arbeidsstilling i varonna.

Nordmannen, altsa vestlendingen,
fant fort ut at hvis ban jevniig skulle
over fjorden for a tjuvslakte sau hos
de hine, var det praktisk med fast bat-
forbindelse. Men aller sterkest var
behovet for trygg og sikker frakt til
nsermeste jomfru, eller tilsvarende.
Slik ble utbyggingen av ferjesystemet
knyttet til drommen om den runde

Itv

kvin-
nebar-

men.

Hvor ildfulle
italienere
besteg marmor-
trapper og sang
«La donna e mobi
le", snoyt vestlending
en seg i fingrene, strok
av seg pa buksebeinet og
remjet: «Dar kjem dampen, gamie
dampen".

Men nar befolkningsokningen var sa
langsom pa Vestlandet, skyldtes det
at det ikke var sa lett a styre driften
etter ruteboken til Det Stavangerske
Dampskibsselskap. Der sto yngling-
en pa kaien, vannkjemmet og trip-
pende utalmodig, og sa oppdaget
ban plutselig i ruteplanen at det ban
trodde var fluelort, var en fotnote som
gjorde oppmerksom pa at M/S
«Ardalsfjord" bare anioper lordag
kveld i tiden mellom Mikkelsmess og
sjette sondag etter septuagesima -
hvis det er passasjerer i motsatt ret-
ning. Det var i et slikt oyeblikk ideen
om den forste tunnel oppsto.

Vest-
lending-
er, i

hvert
fall de
som

ikke
bor

pa
oyer,

/  snak-
ker

lenge
og

varmt om

kjaer-
leikens fer-

jereiser. Jo
takk, kjserlei-

kens ferjereiser
hadde nok vasrt til a

holde ut, hadde det
ikke vaert for det uende-

lige forspillet i ferjekoen.
r 1? Om ferjeko og ferjekaier kan

ingen lidenskapelige tanker
tenkes. Buddhistene lever et belt

liv i soken etter nirvana, den tilvae
relse der absolutt intet skjer. Men
sammenliknet med ferjekaia pa
Osnes en vat kveld i november er nir
vana det reneste Disneyland.

Det blir ikke snakket mye om dette i
hovedstaden. Men Kjell Opseth har
selvfolgelig sett sammenhengen mel
lom erotikk og trafikk i den landsdel
kan kommer fra. Derfor heter det i
krav til stamveger, at de i tillegg til a
vaere 8,5 meter brede, ogsa skal ha
saerlig god kurvatur. Det er mindre
forskjell pa Kyststamvegen og Lill
Lindfors enn folk tror.

Pedell
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Rundt om

i fylket

j{u gar alt sd meget bedre
Rygging er noko herk.
Farley kan det ogsa vere.
Meir enn ein gong har
nokon pa fylkesveg 15
over Nerlandsoya matte

rygge nar del har mott ein

«stor bil». Delar av vegan
er «einspora» og som-

marstid moter ein gjerne

"Store bilar, bubilar og
danskar» pa veg til

Runde. «Men nu skal ait

ga sa meget bedre», etter

at det vart bygd fleire

moteplassar her.

bompengetoppen
More og Romsdal har igjen
inntatt en plass helt i top-
pen. Denne gangen gjel-
der det bompengetoppen.

Blant landets fylker ligger
vi pa 4. plass nar det gjel-

der fylkesvis bompeng-
einnbetalinge. 0verst tro-

ner suverene Akershus/

Vakre vegers pris
Skal More og Romsdal
oppieve a fa Vakre vegers
pris i 1995? I sa fall ma det

bl l for aniegget Llanes-
Skorge bru pa riksveg 1
utanfor 0rsta. Na er det

selvsagt slett Ikke pa noen

Oslo med 659,4 mill, kro

ner. Sa folger Hordaland ,

Sor-Trondelag og altsa
More og Romsdal med
134,7 mill, kroner. Aust-

Agder og Oppland er for
ovrig de seneste bom-

pengefrle fylkene.

mate sikkert at vi nar opp i
den skarpe konkurransen,

for det finnes mange

andre pene veganlegg
som helt sikkert asplrerer
sterkt til vegdirektorens

pris. Men vl er na med, da.

Jubilanter!
Sistesida gratulere vakt-
mester Josef Ferenzl og
plateformann Reldar Andal
pa vegsentralen med hen-

holsvis 50 og 50 ar.
Samtidig nytter vi anled-
ningen til a gratulere tidlige-
re vegsjef Arne Inge Torvik.
Han rundet 80 ar 18. aprll.VI
nytter ogsa aniedningen til
pa forhand a gratulere Ottar
Hansgard (8. jull), Arnfinn
Orvik (5. august) og Knut
Inge Braute (1. September)
med de kommende 50-ars-

dager, Bjarne Hole (1. juli),
Oddbjorn Midlid (7. juli),

Sommerdpning
Med apninga Nor-

angsdalen, Geirang-

ervegen og til sist

Trollstigvegen, kan

vi sla fast at More

og Romsdal har

sommerdorene pa
vidt gap. Selv om

snomengdene var store

glkk broytlnga av de tre

viktlgste turlststrekningene
i  fylket uten nevneverdlge
problemer. Vart bilde fra

Veg og
Virke

gratu-
lereb

Edgar Kara Vag-
sseter (23. juli), Toralf Moltu-

bakk (24. juli) og Karen-

Marie Sorseth (8. august)
med 60 ar.

arets sommerapning er

hentet fra Geiranger.
Vakkert og spennende,
ikke sant?

ilSifa-

w.

Statens vegvesen
More og Romsdal


